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Russiske luksusbiler hoper seg 
opp på flyplassen i Helsingfors 
Porscher, Bentleyer, Mercedeser og andre dyre luksusbiler 
med russiske nummerskilt fyller nå opp parkeringshuset ved 
�yplassen i Helsingfors. Finland har blitt et viktig transittland 
for russiske turister på vei til Europa, ettersom EU som fłlge 
av invasjonen i Ukraina har stengt sitt luftrom for russiske �y. 
Mange velstående russere setter seg derfor i bilen og kjłrer til 
den �nske hovedstaden, noe hundrevis av russiskeide luksus-
biler på �yplassen der vitner om. 
Finland har varslet at de fra 1. september vil skjerpe visumre-
glene for russiske turister og slippe inn bare en tidel så mange 
som tidligere som fłlge av Ukraina-krigen. @NTB

Flyr med passasjerrekord i juli 
Flyr hadde en rekordmåned i juli med mange fulle �y og totalt 
260 500 passasjerer. Det til tross for kaos på �ere europeiske 
�yplasser. Flyselskapet hadde sin fłrste �ygning sommeren 2021. 
Ifłlge tra�kktallene for juli gikk 99,9 prosent av deres planlagt 
�ygninger. 
� Juli har vært preget av stor reiselyst med mange helt fulle �y 
til våre reisemål ved Middelhavet og europeiske storbyer. Mange 
har også valgt å reise med oss innad i Norge, sier administrerende 
direktłr Tonje Wikstrłm Frislid. @NTB
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10 000 forsinkede 
avganger fra Arlanda 
i�sommer 
Det melder Sveriges Radio Ekot. Arlanda drives av det 
statlige selskapet Swedavia. Flyplassen har hatt en 
vanskelig sommer med lange køer, personalmangel og 
ikke minst SAS-streiken som brøt ut 29. juni og påvirket 
flytrafikken med innstilte avganger i over to uker. 
Ny statistikk fra Eurocontrol, organisasjonen som 
styrer luftrommet i Europa, viser at fire av ti fly fra 
Arlanda i juni og juli var enten forsinket eller innstilt. 
Til sammen er det snakk om over 10 000 avganger. 
@NTB

Mange har hatt bagasje-
trłbbel i sommer 
Kaos på europeiske �yplasser har fłrt til at �ere tusen har blitt stående 
uten bagasje i sommer. Forsikringsselskapene har registrert en łkning på 
50 prosent. Streik, personalmangel og kaos har preget mye av sommeren 
på mange �yplasser i Europa, og hos forsikringsselskapene daler kravene 
inn fra oppgitte passasjerer. I juni og juli registrerte Gjensidige rundt 
2000 saker der bagasjen var forsinket, det er en łkning på over 50 pro-
sent fra 2019. @NTB

5,1 millioner flypassasjerer ved 
norske flyplasser i juni 
Det er en kraftig łkning fra koronaårene 2021 og 2020, men ned ni 
prosent fra mai 2019. Samlet sett var det 3,3 millioner �ere passasjerer 
om bord ved avgang og ankomst på norske lufthavner i juni 2022, sam-
menlignet med juni 2021, ifłlge Statistisk sentralbyrå (SSB). 
Sammenlignet med juni 2020 łkte passasjertallet med 328 prosent. 
Antall passasjerer var ni prosent lavere sammenlignet med juni 2019. 
Økningen i passasjerer var stłrst for utenlands�ygninger. Antall passasje-
rer på �ygninger til og fra utlandet var to millioner i juni i år. Samtidig 
var det tre millioner passasjerer med innenlandske �ygninger. @SSB

Widerøe tjente på SAS-streiken 
Widerłe leverer solide tall for sommertra�kken. Totalt ga SAS-streiken en 
positiv inntektse�ekt for juli på mellom 15 og 20 millioner kroner. Under 
streiken ble nærmere 3000 kunder med kombinasjonsreiser SAS/Widerłe 
berłrt hver dag. Totalt 51 000 passasjerer trengte bistand gjennom 
kon�ikten. Widerłe hadde łkt etterspłrsel på sine kommersielle ruter på 
strekninger der det �ys direkte og indirekte i konkurranse med SAS. 
� Juli leverer solid, og vi er svært fornłyde med å kunne presentere gode 
tall for nok en måned i 2022. Dette til tross for streik og store drifts-
forstyrrelser i luftfarten i det łvrige Europa, sier konsernsjef i Widerłe, 
Stein Nilsen. @NTB

Foto: Widerłe



Hvordan påvirker økt 
dronebruk luftfarten?
Interessen for og bruken av droner har eksplodert de siste årene. 
Også her til lands kan man registrere et økende antall privat-
personer og bedrifter som benytter seg av droneteknologi ikke 
bare til fritidsbruk, men også til kommersielle formål. Hvordan 
påvirker den økte bruken av droner oss, og hva er utfordringene 
for den bemannede luftfarten? 
Tekst: Ulrik Øen Johnsen og Vetle Daler

vinor meldte i april i år at de 
ville gå til innkjłp av avansert 
teknologi for å oppdage droner. 
Kun i lłpet av Øn måned i 2021 

ble det meldt om 125 ulovlige drone-
�yvninger ved Gardermoen. Politiet 
uttalte den gang til interesseorganisasjo-
nen UAS Norway at de var overrasket 
over det hłye antallet regelbrudd.

Bruk av droner er i dag regulert i 
«Forskrift om luftfart med ubemannet 
luftfartły». Her heter det blant annet 
at det ikke er tillatt å �y ubemannet 
luftfartły nærmere enn fem km fra en 
lufthavn. Likevel viser tallene at mange 
bryter reglene.

Har ikke medfłrt fare for 
flysikkerheten
Leder for droneprogrammet i Avinor, 
Mats Gjertsen, forteller i en e-post 
til Parat Luftfart at det siden april i 
snitt har vært 50 ulovlige �ygninger i 
måneden, men ingen som har kunnet 
medfłre en fare for �ysikkerheten.

Han forteller videre at Avinor nå har fått 
på plass et system som dłgnkontinuerlig 
overvåker luftrommet over �yplassen for 
droner som kan utgjłre en risiko.
� Selv om det er enkelt å innhente tillat-
else til å �y i nærheten av lufthavn en, 
forekommer det fra tid til annen uauto-
risert �yvning i forbudsområdet. På Oslo 

lufthavn har vi nå fått på plass et system 
for deteksjon av droner. Dette systemet 
overvåkes dłgnkontinuerlig, og tiltak 
iverksettes om det oppdages ulovlig 
�yvning, skriver Gjertsen. 

� Hvordan vurderer Avinor risikoen ved 
łkt dronebruk både i nærheten av luft-
havner og for generell �ytra�kk andre 
steder i landet?
� Dagens regelverk for droner er utar-
beidet for å ivareta sikkerheten til alle 
aktłrene i luftrommet samt mennesker 
på bakken. Gjennom god informasjon 
til publikum om gjeldende regelverk, fra 
både Avinor og Luftfartstilsynet, anser 
ikke Avinor at den łkte dronebruken 
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